
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 8. marts 2019 stillet følgende spørgs-

mål nr. 656 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 656:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvorledes a befali ge  i ”krav og faglige anbefalin-

ger til organiseringe  af fødeo rådet” o , at sygehusafsnit for lavrisikofødende le-

delsesmæssigt skal høre under fødeafdelingen vil påvirke muligheden for jordemo-

derledede afsnit? Og hvorledes sådan en organisering hænger sammen med den 

overhyppighed af indgreb, der foretages på specialafdelinger i forhold til klinikker for 

forventede ukomplicerede fødsler.” 

 

Svar: 

Jeg vil indledningsvist gøre opmærksom på, at det dokument, som spørgeren henvi-

ser til, er et fagligt dokument, der var i høring frem til den 2. april, hvorefter der vil 

ske en endelig færdiggørelse af anbefalingerne. Der er således tale om et udkast, der 

er til faglig diskussion. 

 

Til brug for min besvarelse har ministeriet indhentet bidrag fra Sundhedsstyrelsen, 

som oplyser følgende: 

 

”Der henvises til bidrag til spørgsmål 655.” 

 

 

Med venlig hilsen 
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